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 Încheiat azi 6 februarie 2012, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local al 

municipiului Alba-Iulia. 

Şedinţa a fost convocată în baza Dispoziţiei nr. 203/2012 a Primarului 

municipiului  Alba-Iulia. 

Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Local sunt publice. 

Vasile Cornea: "La şedinţă sunt prezenţi toţi consilierii, aşadar şedinţa noastră 

este legal constituită.” 

Marcel Jeler: “Înainte de a da cuvântul domnului preşedinte ales vreau să supun 

aprobării dumneavoastră procesul verbal al şedinţei anterioare. Asta dacă nu există 

discuţii. Există?” 

Pleşa Gabriel: "Da. Dacă îmi permiteţi. Exact aşa cum ne-am exprimat şi în 

timpul şedinţei, datorită faptului  că proiectul nu şi-a urmat cursul firesc, nu ne-aţi spus 

nici cine este vinovat deşi noi l-am depus la timp, nu am fost de acord cu alegerea 

preşedintelui de şedinţă şi am arătat de ce vom vota împotriva procesului verbal." 

Marcel Jeler: "Alte discuţii? Dacă nu sunt supun la vot cine este pentru?" 

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu  14 voturi pentru, 6 voturi împotrivă 

Pleşa Gabriel, Puican Ioan, Hondola Liviu, Coşeriu Sorin Nicolae, Lupea Iulia Nelu, 

Dărămuş Marcela Eugenia şi o abţinere Breaz Valer Daniel." 

Breaz Valer Daniel: "Eu mă abţin pentru că nu am fost la şedinţa de data 

trecută." 

Vasile Cornea: "Bună ziua doamnelor şi domnilor. Vă cer bunăvoinţa de a 

conlucra bine în cele trei luni în care am mandatul de preşedinte. Pentru început supun 

la vot modalitatea de vot. Propun vot deschis prin ridicare de mână. Cine este pentru?" 

"Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru şi o abţinere 

Bărdaş Horea Mihai." 

Vasile Cornea: "Pe ordinea de zi avem 10 proiecte de hotărâre. Suplimentar au 

fost introduse două proiecte, respectiv: 

11. Proiect de hotărâre pentru modificarea HCL nr. 303/2011 privind preluarea 

cheltuielilor aferente lucrărilor de intervenţie corespunzătoare cotei proprietarului  din 

blocurile de locuinţe din municipiul Alba-Iulia încluse în programul naţional. 

 12. Proiect de hotărâre pentru aprobarea propunerii Consiliului local al 

municipiului Alba-Iulia privind evaluarea performanţelor profesionale individuale 

pentru anul 2011 ale secretarului municipiului Alba-Iulia." 

 Marcel Jeler: "La proiectul 12 vă solicit foarte simplu  să discutăm ca să nu 

aprobaţi includerea pe ordinea de zi pentru că oricum proiectul este înafara 

prevederilor legale. Dacă vreţi vă expun acum de ce. Şi vă citesc articolul din lege. 

Dacă nu puteţi să votaţi şi nu ştiu... Ca să fiu mai concret! De ce vă solicit asta? E 

Hotărârea de Guvern 611 privind aprobarea normelor de organizare şi dezvoltarea a 

carierei funcţionarilor publici. Se stipulează foarte clar: perioada evaluată este cuprinsă 



între 1 ianuarie şi 31 decembrie din anul pentru care se face evaluarea. Articolul 1, 

punctul 2 perioada de evaluare este cuprinsă între  1 ianuarie  - 31 ianuarie  din anul 

următor perioadei evaluate. Cred că ştim foarte bine. Suntem în data de 6. Îmi pare rău 

că iniţiatorii au semnat proiectul înaintea mea. Nu am apucat să mă pronunţ asupra 

legalităţii. O fac acum. Şi ca urmare vă solicit să nu aprobaţi includerea pe ordinea de 

zi. Mulţumesc." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Aş avea şi eu o problemă aici, în legătură cu acest 

subiect. Noi am primit aici un raport de evaluare în ceea ce priveşte activitatea 

domnului secretar. Eu cu toată bunăvoinţa aş fi vrut disciplinat  să încerc să rezolv 

această problemă.  Dar efectiv sunt aici o serie de observaţii pe care domnul secretar le 

are probabil în fişa postului  şi prin normele în vigoare  la care nu cred că eu sau noi în 

general ca şi consilieri putem să ne spunem părerea. Şi eu repet. Cu toată bunăvoinţa 

de a face acest lucru, eu pot să mă refer la nişte aspecte legate de activitatea domniei 

sale  în Consiliul local  şi nicidecum la activitatea domniei sale în ce priveşte 

organizarea, îndrumarea, coordonarea şi verificarea compartimentelor subordonate, 

primirea, distribuirea şi rezolvarea corespondenţei în termen legal, coordonarea 

compartimentelor şi activităţilor cu caracter juridic din cadrul Primăriei, 

contrasemnarea actelor emise de Primăria municipiului Alba-Iulia. Părerea mea. Este o 

chestiune de procedură, dacă vreţi. Ca să ne dăm noi cu părerea despre asemenea 

chestiuni, noi ca şi consilieri, nu este normal. Şi prin urmare nu am completat această 

fişă. Pentru că nu am decât două soluţii. Ori nu o completez ori completez numai la o 

treime din puncte unde chiar aş putea să-mi spun părerea. Eu nu ştiu dacă există vreo 

reglementare în care noi ca şi consilieri trebuie să avem o schemă de evaluare a 

domnului secretar. Eu nu pot să răspund la o bună parte din aceste chestiuni pentru că 

sunt legate de activitatea din Primărie." 

 Vasile Cornea: "Cine ne dă explicaţii?" 

 Bărdaş Horea Mihai: "Cine a făcut raportul de specialitate." 

 Vasile Bucur: "La punctele care nu corespund pentru Consiliul local  nu treceţi 

notă. Care nu are tangenţă cu Consiliul local. Aşa e formularul. Aşa au mai făcut şi alţi 

consilieri. Care nu depind de Consiliul local, nu puneţi notă!" 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Dacă este prevăzut undeva că noi ca şi consilieri  

trebuie să completăm aşa ceva?" 

 Vasile Bucur: "La propunerea Consiliului local. Aşa scrie în lege." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "La propunerea? Când s-a făcut propunerea Consiliului 

local?" 

 Vasile Bucur: "Acum o facem." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "A! Respectând termenul legal, sunt fişele după." 

 Marcel Jeler: "Trebuiau date înainte. Cred că ar trebui tot eu să lămuresc 

problema. Chestiunea care s-a făcut şi anul trecut tot aceea a fost, ca în urma 

modificării lui 215, secretarul municipiului este în subordinea domnului Primar. Ca 

urmare persoana îndreptăţită să facă evaluarea este domnul Primar. Sigur, că există în 

această Hotărâre de Guvern 611 o prevedere în continuare păstrată din anterior, când 

secretarul nu era în subordinea domnului Primar, i se făcea prin Consiliul local 

propuneri, evaluarea o făcea domnul Prefect. Era mai complicat. A rămas în continuare 

şi acesta este motivul  pentru care eu spun că este căzută în desuetudine şi nu mai 

trebuie ţinut cont de ea. Şi vreau ca domnul Primar în calitate de şef ierarhic să se 

pronunţe asupra evaluării înafara şedinţei Consiliului local." 

 Bărdaş Horea Mihai: "În şedinţa de data trecută am ridicat problema legalităţii 



proiectelor şi a rapoartelor ce însoţesc aceste proiecte. Şi aş vrea să vă dau două 

exemple. Dacă amnezia funcţionează la colegii mei liberali îmi pare foarte rău! Dânşii 

au depus într-adevăr în termen legal un proiect. Noi nici acum nu ştim şi ne facem că 

nu ştim  cine trebuie să se ocupe să se facă un raport corect, legal ca să nu mai 

ajungem iarăşi la hârtiile acelea, la DNA. Şi vă dau încă odată exemplul hârtiei de la 

DNA,  în care am hotărât în şedinţa extraordinară ca să ni se prezinte un raport bazat 

pe nişte date, pe nişte fapte, pe audit, pe rapoarte economice. Nimic nu ni s-a 

prezentat, domnule! Nimic! Ori dacă voi vreţi să faceţi tot felul de aprobări, de a ridica 

mâna numai aşa fără să avem o bază legală! Vă rog! Eu nu înţeleg! Trebuie să ne 

lămuriţi! Spuneţi-ne cine? Domnul secretar! Eu nu ştiu cine răspunde! Cine răspunde? 

Noi la infinit votăm! Vă arăt revocări de hotărâri pentru că nu au fost făcute bine! Păi 

cine răspunde că nu au fost făcute bine? Tot noi să mergem la DNA ?  Tot noi să 

mergem la DIICOT! Păi până când? Deci noi consilierii locali suntem un soi de bătaie 

de joc a cui? Atunci spuneţi-ne să ştim exact! De ce nu întrebaţi domnul Pleşa cine 

trebuie să răspundă de faptul că nu s-a prezentat un raport corect?" 

 Pleşa Gabriel: "Am întrebat şi nu ni s-a răspuns!" 

 Bărdaş Horea Mihai: "Pe cine?" 

 Pleşa Gabriel: "Am întrebat şi săptămâna trecută şi data trecută." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Cine trebuia să răspundă?" 

 Vasile Cornea: "Ne spune domnul secretar." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Nu ne răspunde domnul secretar, că domnul secretar nu 

spune. Să ne spună cine răspunde de raport! Asta să ne răspundă, domnul secretar! Că 

atunci eu pot să ştiu în cunoştinţă de cauză cum să votez!" 

 Marcel Jeler: "Asta vroiam să vă spun! Că iniţiatorii proiectului din şedinţa de 

data trecută mi-au adus proiectul cu rugămintea de a fi inclus pe ordinea de zi. 

Cunoscând faptul că trebuia efectuat un raport de specialitate şi ţinând cont de 

specificul  propunerii iniţiatorilor l-am rugat pe domnul Gabi Armean, în cunoştinţă  

faţă de problema în discuţie să facă raportul de specialitate. Lucru pe care l-a făcut. 

Urmând ca tot dânsul, conform, ştie toată lumea, uzanţelor  să-l introducă în comisia 

de specialitate. A fost o scăpare. Nu s-a introdus. Asta e!" 

 Bărdaş Horea Mihai: "Nu cred că Gabi Armean trebuie să răspundă! Îmi  pare 

foarte rău! Nu cred că Gabi trebuie să răspundă pentru raport! Raportul de specialitate 

trebuia semnat de dumneavoastră! Şi vă spu eu. Le dau lor dreptate. Cred că aia cu 

referatul a fost o şmecherie. Cum să prezinţi în loc de raport un referat?  Nu am mai 

auzit până acum! Încă odată spuneţi-mi, că de 8 ani de zile de când sunt, dacă s-a 

prezentat un referat la un proiect! Niciodată! Dar iar întreb pe colegii liberali. Când 

sunt corecţi? Să ne spună, domnule, în scris cine e vinovatul? Nu să spună, domnule, 

că e Gabi, Gabi să spună că e cineva din Prefectură, în Prefectură se spune că e cineva 

din Consiliul Judeţean! Şi cam aşa o să o întoarcem. Şi o să mergem aşa la infinit. O să 

vedeţi voi! V-am mai tot spus!  Dacă niciodată nu avem un raport ştampilat juridic, 

domnul secretar! Eu nu am cu cealaltă parte treabă." 

 Vasile Cornea: "Dacă mai sunt discuţii? Dacă nu mai sunt discuţii supun la vot 

cine este pentru introducerea pe ordinea de zi a acestui proiect." 

 "Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 13 voturi pentru, 6 voturi 

împotrivă Pleşa Gabriel, Puican Ioan, Hondola Liviu, Coşeriu Sorin Nicolae, Lupea 

Iulian Nelu, Dărămuş Marcela Eugenia şi 2 abţineri Marius Rotar, Breaz Valer 

Daniel." 

 



Vasile Cornea: "Şi acum vă prezint următorul 

 

 

 

PROIECT AL ORDINII DE ZI 

 

 

     I. Diverse. 

    II. Proiecte de hotărâri privind:  

 

 

1. Aprobarea bugetului general de venituri şi cheltuieli al municipiului Alba Iulia  

pe anul 2012  

2. Aprobarea contului de execuţie al bugetului general de venituri şi cheltuieli al 

municipiului Alba Iulia pe anul 2011 

3. Aprobarea utilizării sumelor din excedentul bugetului local al anului 2011 ca 

sursă de finanţare a cheltuielilor secţiunii de dezvoltare 

4. Aprobarea redistribuirii pe obiective de investiţii a creditului bancar aprobat 

prin Hotărârea nr. 416/2009 a Consiliului local al municipiului Alba Iulia şi 

Hotărârea nr. 20/2011 a Consiliului local al municipiului Alba Iulia  

5. Prelungirea contractului de închiriere nr. 7985/2007 

6. Modificarea Hotărârii nr. 325/2011 a Consiliului local al municipiului Alba 

Iulia  

7. Alocarea unor sume de bani pentru activităţi culturale din bugetul local al 

municipiului Alba Iulia pe anul 2012 

8. Modificarea Hotărârii nr. 26/2011 a Consiliului local al municipiului Alba Iulia 

privind înfiinţarea Unităţii de Implementare locală a proiectului „Sistem 

informatic pentru implementarea Modelului de Management al Relaţiei cu 

Cetăţenii (CRM) în Administraţia Publică Locală prin Servicii Electronice 

Moderne” 

9. Neacordarea de facilităţi fiscale unei persoane fizice 

10. Acordarea de facilităţi fiscale unei persoane juridice 

 

 

          Iniţiator 

           Primar  

                  Mircea Hava 

  

 

 

III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba Iulia pentru 

luna martie 2012.  

 

 

      

  1. Aprobarea bugetului general de venituri şi cheltuieli al municipiului        

Alba-Iulia pe anul 2012. 

Se dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 



raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ. 

 Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Teofila Ţîr: "Bugetul de venituri şi cheltuieli pe anul 2012 a fost elaborat pe 

baza proiectelor de buget ale serviciilor publice subordonate şi ale ordonatorilor 

terţiari de credite. Bineînţeles cu respectarea prevederilor Legii nr. 293/2011, Legea 

bugetului de stat pe anul 2012,  a Legii nr. 273/2006, Legea finanţelor publice locale şi 

ale Ordonanţei de Urgenţă nr. 63/2010 privind modificarea şi completarea Legii         

nr. 273. După cum v-am povestit şi anul trecut, în anul 2012 bugetul se desfăşoară 

puţin cam diferit  faţă de anii precedenţi, în sensul că el se desfăşoară pe două secţiuni: 

secţiunea de dezvoltare şi secţiunea de funcţionare. În veniturile secţiunii  de 

dezvoltare, atât la venituri cât şi la cheltuieli. În veniturile secţiunii de funcţionare au 

fost cuprinse veniturile proprii mai puţin veniturile din valoarea bunurilor care, 

conform Ordonanţei 63 se cuprind în buget doar în momentul încasării lor. Au mai fost 

cuprinse subvenţiile pentru finanţarea cheltuielilor curente şi sumele defalcate din 

unele venituri ale bugetului de stat şi venituri din împrumuturi  acordate instituţiilor 

publice locale. La partea de cheltuieli de funcţionare  au fost cuprinse cheltuielile de 

personal, cheltuieli cu bunurile şi serviciile, dobânzile, subvenţiile, transferurile 

curente, asistenţa socială, rambursări de credite şi împrumuturi. La veniturile secţiunii 

de dezvoltare au fost cuprinse sume rezultate din valorificarea unor bunuri. Dar încă 

odată mă repet: în momentul încasării lor, doar, subvenţiile pentru cheltuieli de capital, 

sume primite de la Uniunea Europeană, proiecte de finanţare nerambursabilă. 

 Cheltuielile secţiunii de dezvoltare în principal cuprind  cheltuielile de capital şi 

proiectele cu finanţare din fonduri externe nerambursabile.  

 Pe partea de venituri bugetul se cifrează la 232910,28 mii lei. Pe partea de 

venituri au fost cuprinse veniturile proprii la nivelul celor realizate în cursul 2011, 

cotele defalcate  din impozutul pe venit la acelaşi nivel realizat în 2011.  

 Subvenţiile de la bugetul de stat sunt în sumă de 39917,02 şi vi le-am detaliat în 

materialele pentru dumneavoastră. Sumele pentru post aderare în contul plăţilor 

efectuate sunt în sumă de 78,718. Excedentul bugetului local la finele anului 2011este 

5857,51 care se compune din venituri ale bugetului local plus venituri rămase 

neutilizate pe proiecte de finanţare nerambursabile  urmând ca în cursul anului 2012 să 

fie clasificat pe exact acelaşi proiecte. Bugetul fiind cifrat la 232910, eu am construit 

nişte procente ca să vă faceţi o imagine  asupra totalului bugetului. Cheltuielile de 

personal sunt în sumă de 44559,69  ceea ce reprezintă 19,14% din buget din care 12,05 

reprezintă cheltuieli de personal învăţământ. Şi aici precizez că pentru aparatul 

propriu, celelalte servicii subordonate, asistenţi personali, Poliţia Locală reprezintă 

7,9% din buget. Mai trebuie să precizez aici că cheltuielile de personal au fost 

influenţate, după cum vedeţi şi în materiale, au fost uşor majorate faţă de nivelul lui 

2011. De ce? Pentru că prin Legea nr. 230/2011 pentru aprobarea Ordonanţei 71/2009 

au fost influenţate, am influenţat aceste cheltuieli de personal cu 5% din valoarea 

titlului executoriu plus rata inflaţiei. Deci sunt uşor majorate faţă de 2011. Şi asta ar fi 

explicaţia. Cheltuielile cu bunurile şi serviciile din buget se cifrează la 35447,5  ceea 

ce reprezintă un procent de 15,22 %. Cheltuielile de capital pe bugetul local, strict pe 

bugetul local reprezintă 3%. Cheltuielile de capital pe fonduri nerambursabile, pe 



proiecte de finanţare nerambursabilă în sumă de 115,007 reprezintă  49,39 % din 

buget. Cheltuielile cu bunurile şi serviciile  plus cheltuielile de personal pe aceste 

proiecte de finanţare nerambursabilă reprezintă 3,14% din buget. Subvenţiile din buget  

se cifrează la 3,95%, asistenţa socială, tot ceea ce înseamnă ajutoare de urgenţă, 

veterani de război reprezintă 2,75%. Dobânzile 3% din buget şi împrumuturile 1%. 

Totalul cheltuielilor de capital  în total buget la care adăugăm şi creditul  pentru a vă 

face o imagine completă a bugetului sunt în sumă de 144036 mii lei  la un procent de 

56,41%. Dacă doriţi să cunoaşteţi cât reprezintă, la ce sumă se cifrează cheltuielile pe 

proiecte de finanţare nerambursabilă sunt în sumă de 131261,60. 

 Proiectele de finanţare nerambursabilă din totalul bugetului inclusiv credit 

reprezintă 54% din buget. Dacă ne raportăm şi la reparaţii curente, deci total cheltuieli 

de capital plus reparaţii curente din total buget la care adăugăm şi creditul ajungem  la 

un procent de 57,87%. Dacă aveţi întrebări vă stau la dispoziţie." 

 Vasile Cornea: "Doamna directoare mulţumim! Discuţii dacă sunt?" 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Domnule preşedinte, stimaţi colegi! Eu o să fiu mult 

mai scurt  decât doamna directoare. Să fac o prezentare dacă vreţi, dacă îmi permiteţi  

a acestui buget din alt unghi. Aşa cum s-a spus, din totalul veniturilor de 232 de 

milioane 910 peste 50%, puţin peste 50%, 51, 52%, la mine vă rog să luaţi o marjă de 

eroare, nu pot să fiu aşa de exact ca doamna directoare, reprezintă surse intrate în 

Primărie din fonduri europene şi de la bugetul de stat tot ca şi contribuţie parţială  la 

aceste fonduri europene. Aşa se şi explică de ce, pentru că unii se întrebau  pe aici, 

domnule de ce noi am prevăzut  un buget  fără, sau mă rog, s-a prevăzut  un buget mai 

mare pentru 2012 decât cel realizat în 2011. Toată creşterea aceasta de 36 de procente 

se datorează unor părţi din fondurile europene, respectiv de la buget care vin pe aceste 

proiecte care sunt demarate,  sigur au fost aprobate aici. Din punctul acesta de vedere 

nu ar fi nici o problemă. Cheltuielile pe anumite capitole  în general nu depăşesc sau 

depăşesc cu puţin realizările din anul trecut. Ceea ce aş vrea eu să subliniez este 

următorul lucru. La capitolul cheltuieli din totalul investiţiilor care sunt de 140 şi ceva 

de milioane, aşa cum spune şi doamna directoare, 60%   reprezintă  cheltuielile legate 

de Mamut, Parcul Dendrologic şi cele două mari lucrări din Cetate, respectiv latura de 

nord şi latura de vest şi zona istorică interioară. Un alt 35% sunt pentru capitolul de 

transporturi unde intră o serie de drumuri care urmează să fie reabilitate şi aşa mai 

departe. Continuarea la străzile din oraşul de jos, Alexandru Ioan Cuza, Moţilor, străzi 

în Bărăbanţ, Oarda, reparaţii, drumuri pietruite în Miceşti, Bărăbanţ, Oarda, Partoş. 

Deci 95%  din acest fond de dezvoltare de 140 şi ceva de milioane  merge în proporţie 

de 60%  pe Cetate şi în proporţie de 35% pe transporturi. Dar nota bene. Aici la 

transporturi intră o serie de reabilitări de drumuri şi aşa mai departe. De asemenea 

vreau să vă spun că am observat că din acest buget de dezvoltare din veniturile proprii 

ale Primăriei sunt circa 7 milioane de lei. Din veniturile Primăriei, deci nu din 

veniturile europene, nu de la bugetul de sta. Eu vreau să mai spun o chestiune pe care 

am mai spus-o aici. Şi aş fi vrut să o discutăm  odată şi într-un alt context. Poate este o 

defecţiune a mea profesională, dacă vreţi. Eu nu văd nici în acest buget  cum nu am 

văzut nici în cel de anul trecut,  nici un leu pentru chestiuni legate de dezvoltarea 

economică a oraşului. Altele decât cele legate de turism şi aşa mai departe. Sigur că 

odată mi s-a spus: domnule, dar dacă reparăm strada aia, strada aia! Bun dar astea sunt  

nişte străzi pe care oricum le reparăm.  Ori avem industrie pe ele ori nu avem! Pentru 

că este normal să le reparăm. Al. Ioan Cuza este strada de ieşire din oraş  şi trebuie să 

arate bine. La fel Zlatnei, Calea Moţilor. Dar nu văd şi mă întreb  de ce nu este posibil 



ca măcar un procent de 3-4% din bugetul acestei Primării să nu fie canalizat chiar 

dacă, să zicem că nu au fost nişte discuţii prealabile pentru anumite chestiuni legate de 

susţinerea mediului economic din oraş." 

 Vasile Cornea: "Concret domnul consilier!" 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Concret. O să vă dau un exemplu banal. Băbesc cum 

zicem noi. Băbeşte. În condiţiile în care un investitor român. Subliniez. Român. Eu nu 

am nici o treabă cu cei care vin de dincolo. Îi primim. Nici o problemă. Vrea să-şi 

dezvolte o afacere în oraşul acesta, el nu se poate adresa decât aproape exclusiv 

mediului privat pentru teren, în primul rând că de aceasta este vorba. Noi ca Primărie, 

este părerea mea. Sigur poate sunt şi alte păreri. Sunt contra argumente. Nu contest! S-

ar putea chiar să mă lămurească cineva că nu am dreptate. Orice lucru este posibil. 

Dacă noi ca administraţie locală nu suntem în măsură să  putem să-i dăm unui 

intreprinzător român în nişte condiţii care să-l favorizeze cât de cât, că el nu vine cu 

milioane de euro din Austria, din Germania sau din Franţa, o zonă cu un minim de 

utilităţi care să-l determine să-şi păstreze afacerea, să-şi dezvolte afacerea sau să vină 

cu o afacere din altă localitate. Şi mă întreb că nu ar fi mare lucru. Eu nu ştiu de ce 

acesta este un subiect tabu pe care nu ştiu, poate o să reuşim să-l depăşim în 

săptămânile, în lunile următoare. De ce nu există nici o gândire prin care să demarăm  

nişte acţiuni în vederea achiziţionării unor terenuri pe raza municipiului Alba-Iulia 

care într-un viitor mai mult sau mai puţin apropiat să constituie baza unui viitor mic 

parc industrial. Adică domnilor, dumneavoastră toţi trăiţi în acest oraş! Poate toţi aveţi 

un apartament, o casă sau un teren. Eu vă spun că şi acest oraş, ca oricare oraş  din 

lumea aceasta, dacă nu se dezvoltă cu toţii veţi fi mai săraci. Asta este clar! Uitaţi-vă 

cu cât se vinde un apartament în Alba-Iulia. Nici nu mai are rost să facem comparaţia 

cu Sibiul sau cu Deva. Deci eu repet. Poate că este o chestiune puţin subiectivă sau 

chestiunea mea care sunt oarecum foarte ocupat pe zona aceasta. Dar cred că aici nu 

dăm chiar nimic. Repet. 95%  din tot fondul acesta de dezvoltare de 140 şi ceva de 

milioane merge  pe două categorii mari şi late. Bune altfel! Nu contest. Am aprobat 

aici proiectele acestea mari din Cetate, foarte bine, trebuie să cheltuim nişte bani. Este 

contribuţia Primăriei şi  aşa mai departe. Dar ca să nu dăm nici un ban  pe treaba 

aceasta şi nici măcar în prealabil  să vedem dacă nu cumva suntem lămuriţi toţi că e 

bine să cheltuim nişte bani. Şi eu aş vrea ca să nu lungesc foarte mult lucrurile să aveţi  

în vedere dacă totuşi   s-ar putea, eu cred că totuşi un patru milioane de lei din acest 

buget, s-ar putea pune undeva  acolo în dezvoltare în perspectiva unei asemenea 

oportunităţi.  Eu, la nivelul de competenţă şi capacitate sunt  oricând dispus să avem o 

discuţie. S-ar putea să mă convingeţi că nu am dreptate. Dar să avem o discuţie pe 

această temă. Nu face rău nimănui." 

 Vasile Cornea: "Mulţumesc domnul consilier! Alte discuţii?" 

 Pleşa Gabriel: "Domnilor, pentru al treilea an votăm din păcate sau votăm, cine 

votează, un buget nerealist. Şi de ce vă zic acest lucru? Pentru că noi mergem exact  pe 

ce a zis domnul Coşeriu. Pe o suplimentare a fondurilor  cu 30%. Da. Să mă 

contraziceţi doamna directoare. Anul trecut  am realizat ca şi colectare 65% din ceea 

ce ne-am propus. Da? Înafară de acest lucru. Exact ceea ce spunea domnul Coşeriu, nu 

avem un buget de dezvoltare. Ultimul recensământ  ne spune că populaţia oraşului a 

scăzut în mai puţin de 10 ani de zile cu aproape 10000 de locuitori. Vreau să întreb  

când ne trezim şi începem  să facem ceva pentru acest oraş?  Şi să fim foarte foarte 

atenţi la ceea ce votăm azi pentru că nu vreau să lăsăm o grea moştenire celor care vin 

după noi. Nu se poate aşa ceva! Sunt foarte de acord că trebuie alocaţi bani  pentru 



festivaluri şi capitolul cultură. Dar uitaţi-vă! Sunt 35 de miliarde! Da? Zilele oraşului 6 

miliarde!  Nu am avut niciodată o asemenea sumă pentru zilele oraşului. Mă întreb. 

Poate este an electoral şi de aceea? Şi doi la mână. Avem Zilele Cetăţii cu 2,5 miliarde. 

Şi vreau să vă dau un exemplu. Primăria oraşului Aiud face 2-3 evenimente anual. Ei 

nu alocă un leu de la bugetul local. Concesionează aceste servicii unor oameni  care 

aduc artiştii, aduc scenă, aduc tarabagii şi tot ce trebuie. Vă întreb: noi, în an de criză, 

într-un an nenorocit în care fostul guvern, actualul guvern sau mă rog ne trage un 

semnal de alarmă că va fi un an greu, că zona euro va avea de suferit, noi ne permitem 

să dăm asemenea sume  la toate aceste evenimente! Şi mă uit. Mi se par nişte 

dezechilibre extraordinare. La punctul 16 la competiţii sportive avem costuri estimate  

până la 10000 ron. Pe când venim la festivalul luminilor sau ce am văzut aici, Alba-

Iulia, Capitala Sănătăţii un miliard. Şi mă întreb. Tot retoric. Şi bine ar  fi să vedem 

dacă acest festival al luminilor  şi acest festival al muzicii are legătură cu venirea 

domnului Chiriac la Alba-Iulia. Ştiţi foarte bine că suntem susţinători chiar iniţiatori ai 

proiectului Alba-Iulia Capitală Europeană. Nu văd nici unde din aceste evenimente să 

se pomenească de aşa ceva. Este Cealaltă Capitală, Capitala Sănătăţii, Cetatea 

Copiilor. Domnilor, să încercăm să lăsăm ipocrizia! Ori mergem împreună  pe un 

proiect pe termen mediu şi lung ori nu mergem! Bun! Şi mai am un lucru de comentat. 

Pentru colegi, să vă uitaţi! Văd o mărire semnificativă. Ultimele trei puncte: 20, 21 şi 

22 la materiale şi promovare tipărituri publicate de Primăria Alba-Iulia, servicii de 

promovare mas media. Este o creştere considerabilă faţă de anul 2011. Aş vrea să mi 

se justifice de ce cresc atât de mult aceste servicii. Şi mai am un singur lucru de 

punctat. Noi am spus şi am afirmat şi public, am încercat acel proiect de bun simţ şi 

foarte necesar pentru Alba-Iulia pentru monitorizarea intersecţiilor. Ştiţi foarte bine că 

s-a făcut şi în alte oraşe. Şi am arătat. L-aţi tratat cum l-aţi tratat! Nu vreau să spun că 

e vinovat x sau y. Asta ca să-i răspund colegului. Oricum nu cred că suntem noi 

vinovaţi! Cineva trebuie să fie vinovat! Dar vreau să vă spun următorul lucru. Şi 

Poliţia Română trage semnale, aţi văzut foarte bine şi în presă că s-au înmulţit furturile 

de maşini. Era un proiect absolut benefic pentru oraşul respectiv. Noi am rugat să se 

prindă în buget o sumă pentru începerea acestei monitorizări. Văd că nu se face acest 

lucru!  Drept pentru care, personal, eu voi vota împotriva acestui buget." 

 Vasile Cornea: "Doamna directoare!" 

 Teofila Ţîr: "Domnul consilier! Legat de colectarea veniturilor în proporţie de 

65%. Cred că v-aţi uitat pe total venituri care aveţi desfăşurat. Dacă vă uitaţi la primele 

două coloane, uitaţi că veniturile proprii sunt realizate în proporţie de 97,31. Cotele şi 

sumele defalcate din impozitul pe venit sunt realizate 100%. Şi nerealizarea vine 

tocmai de la subvenţii de la bugetul de stat, ceea ce noi am prognozat iniţial  pentru 

cofinanţarea proiectelor cu finanţare nerambursabilă pentru care sunt depuse cereri de 

rambursare şi care nu se onorează imediat. Nu reîntregesc imediat bugetul. De acolo 

vine nerealizarea." 

Pleşa Gabriel: "Şi sunteţi sigură că se vor rambursa?" 

 Teofila Ţîr: "Nu pot să vă spun eu % la % că se vor rambursa. Însă sunt depuse 

cereri de rambursare pe anumite proiecte care urmează să intre în bugetul local. Eu vă 

spun că  de acolo vine. Nu din impozite şi taxe. Nu din gradul de colectare. Sunt 

realizate  96,31%. 

 Pleşa Gabriel: "Este şi doamna Şinar aici. Cât a fost gradul de colectare anul 

trecut? Ca să vorbim cinstit şi pe cifre." 

 Teofila Ţîr: "97,31%." 



Pleşa Gabriel: "La venituri proprii? Da?" 

Teofila Ţîr: "Da." 

 Vasile Cornea: "Vă rog foarte mult să nu mai dialogaţi cu directoarele!  Ati 

prmit răspunsul! Gata!" 

 Pleşa Gabriel: "De ce domnule preşedinte?" 

 Vasile Cornea: "Aţi primit răspunsul de la doamnele directoare." 

 Mircea Hava: "Doamnelor şi domnilor, nu o să încerc să vă explic! Pentru că 

încerc să vă explic de ani de zile anumite lucruri. Fiecare le vede cum vrea, fiecare 

cum are comanda politică! Acesta este un lucru şi trebuie să discutăm foarte clar! Aş 

vrea să încep cu ceva de la sfârşit. Dacă aveaţi bunăvoinţa şi răbdarea să vă uitaţi în 

listă, la punctul 10 vedeaţi că există în proiect monitorizare şi supraveghere video. 

Bun! Recunosc că nu a venit nimeni să vă spună lucrul acesta! Însă, să ştiţi că există în 

buget. Există în buget! Legat de 67 şi de 96,3%." 

 Hondola Liviu: "Numai o secundă, domnul Primar! Eu şi cu domnul Pleşa am 

fost singurii care nu am primit asta decât sâmbătă!" 

 Mircea Hava: "De sâmbătă până azi aveai timp! Domnule consilier, nu am de ce 

să nu vă spun! Eu v-am spus că există în buget şi pentru că dumneavoastră aţi spus că 

dacă nu există nu votaţi, acum dacă există ce faceţi? Domnule Pleşa, dacă există acum  

acesta în buget, adică cum votaţi?" 

 Pleşa Gabriel: "Este foarte bine! Chiar mă bucur!" 

 Mircea Hava: "Ştiţi de ce v-am spus lucrurile acestea? Chiar vă rog să nu mai 

fiţi atât de încrâncenat. Pentru că lucrurile  nu sunt aşa vrea să le prezinte  ceva şi 

faptele  şi cifrele v-au arătat. Eu cred că pe cineva  chiar îl doare sufletul  când a  aflat   

că în Alba-Iulia aproape % la %  s-au încasat impozitele şi taxele locale. Iar impozitul 

pe profit sau cum îi zice  s-a încasat % la %. Este o mare durere pentru nu ştiu cine că 

albaiulienii s-au plătit şi că oraşul nu este acolo unde aţi vrea dumneavoastră să fie. 

Din fericire este în altă zonă.  97,3%, totuşi este o cifră ok. Şi aş vrea să vă mai spun 

încă un lucru. Că nu puteam să clădim  un buget decât pe ceea ce s-a încasat anul 

trecut. Acum sunt alte reguli. Acum aş vrea să vă spun de bugetul de dezvoltare.  Şi am 

discutat şi anul trecut. Îmi pare rău că domnul Coşer nu ştie sau a uitat.  Că există 

singura scemă în ţară în care Primăria, la care aţi participat şi dumneavoastră, numai 

cu atâtea probleme câteodată se mai poate uita. Primăria pune la dispoziţie terenul. 

Ştiţi prea bine că la fiecare schemă, la fiecare investitor, şi ştiţi prea bine în toate 

discuţiile  şi o spun încă odată. Prefer de o mie de ori să fie un român pentru că acesta 

nu-şi va lua după aceea afacerea să se ducă în China sau Ucraina.  Va rămâne cu ea 

aici. Avem un exemplu. Omul a vrut după aceea să cumpere terenul. Şi vă amintiţi ce 

discuţii au fost atunci că doreşte să cumpere, cum doreşte să cumpere. S-a procedat 

legal. Avem o schemă care este peste tot, care am transmis-o în toată lumea, pe toate 

site-urile, pe la ambasadă, în care spune: terenul gratuit. Dar nu numai terenul. În 

funcţie de investitor dacă doreşte să-i facem drumul până acolo, să-i tragem apa, facem 

lucrul acesta! Pentru că toate utilităţile sunt acolo în acea zonă şi am discutat  foarte 

mult cu dumneavoastră dacă doriţi să vă amintiţi, nu putem să facem să duci o ţeavă  

de apă cât "fi" o fi, că nu ştim ce se dezvoltă acolo. Decât să facem o chestiune 

supraestimată, supradimensionată mai bine facem  ceea ce va trebui să facem  atunci 

când avem investitor acolo. La ora aceasta s-a mai vândut un teren  pentru că aşa a 

dorit investitorul. S-au încasat în jur de 11 miliarde. Aşa a vrut investitorul. La 

următoarea şedinţă o să vă spun şi cine este, cum îl cheamă pentru că lucrurile  

ducându-se unde trebuie, putem să discutăm lucrurile altfel. Deci încă cineva se va 



plasa aici. Şi mai avem cereri. Deci punem terenul gratuit  la dispoziţie. Şi ştiţi lucrul 

acesta. Şi spuneţi-le la toţi cei care doresc să investească să vină în zonă că poate să 

investească. Avem un protocol cu Asociaţia Iobagii din Bărăbanţ în care ei au terenuri 

acolo şi că ei doresc împreună cu noi să le pună în operă. Normal că ei vor cere o rentă 

acolo, cât o să ceară! Dar împreună cu noi. Noi toţi investitorii îi canalizăm acolo. Şi 

mai avem proiecte. Este drept.  Nu s-a pus în buget nicăieri 3 miliarde, 4 miliarde, 3 

lei, 4 lei. Dar lucrurile există. Chiar votate de dumneavoastră! V-am spus atunci: 

domnule, a fost o idee excepţională! S-a întâmplat de două ori. Se va mai întâmpla. 

Însă chestiunea aceasta cu atragerea investitorilor cu magnet. Nu ştiu! Poate are 

altcineva un altfel de magnet. Înafară că îi dăm terenul pe gratis, îi rezolvi tot ceea ce 

înseamnă utilităţile, îi zici ceea ce înseamnă forţa de muncă şi domnul inspector 

general vă poate spune discuţiile pe care le-am avut. Şi poate să vă spună şi la 

Universitate.  Să constituim noi hard, să-i facem noi producţia în Consiliul local, să-i 

dăm dividendele, nu ştiu dacă trebuie să facem noi lucrurile acestea. O să ne gândim 

foarte atent. Ştiţi prea bine! Orice cerere am avut  vis a vis de o posibilă dezvoltare 

suntem deschişi. Orice terenuţ pe care îl avem îl punem la dispoziţie. Şi încă odată vă 

spun aici. Chiar dacă va fi altfel înţeleasă, nu ştiu dacă putem puncta din punct de 

vedere al legilor europene. Dar putem puncta poate altfel ca să fie mulţi investitori 

români. Pentru că încă odată vă spun de ce. El va rămâne aici. El nu îşi va lua firma ca 

şi Nokia. Cam aceasta este legat de dezvoltare. Şi nu vă spun ca să cert pe cineva. Şi să 

ştiţi că lucrurile se fac. Şi ar fi bine să spunem: da domnule, avem posibilitatea măcar 

terenul să-l dăm. Lucrăm de patru ani de zile în sistemul acesta. Poate mai trebuie să 

facem şi alte lucruri. Hai să vedem! Oricine vine şi aceasta este discuţia  şi dacă va fi 

nevoie  de un proiect legat de utilităţi o să-l vedeţi aici. Legat de utilităţi. Foarte mulţi 

dintre ei nu au nevoie de nici o utilitate de la noi. Şi ne bucură lucrul acesta. Decât să-i 

lăsăm acolo şi să-i ajutăm  să-şi facă ceea ce înseamnă formele legale. Dacă aici, 

oamenii din Primărie nu au lucrat să se facă în formele legale, şi aceasta vă poate 

spune doamna Geta cât s-a lucrat şi juridic cu ei  ca să-i descâlcim. Pot să vă spun că 

am fost şi la ministrul Finanţelor  pentru ceea ce înseamnă sistemul de acordare a 

ajutorului de stat. Deci peste tot ne-am dus. Şi de ce? În ideea să-i arătăm că ne 

interesează şi că decidem să facem loby peste tot ca să putem să aducem  aici lucrările. 

Cam atât legat de buget! De buget se poate discuta foarte mult. Puteam să-l facem în 

25000 de feluri. V-am invitat să-l discutăm. Au fost săptămâni. Atenţie! Nu cert pe 

nimeni şi nu arăt cu degetul pe nimeni! Dacă cineva era atât de interesat de buget 

putea să vină, ştiţi prea bine că uşa este tot timpul deschisă, ne întâlneam, discutam. 

Poate îl făceanm altfel. Dumnezeu ştie! Am mers exact pe ceea ce ne durea  şi pe ceea 

ce înseamnă legat de dezvoltare în Alba-Iulia şi de ceea ce înseamnă ca Alba-Iulia  să 

mai facă un pas. Legat de buget, poate o să-l las pe Mihai Coşer aici să vă spună mai 

multe. S-a construit, s-a cosntruit marea scenă de pe Cetate. Obligatoriu trebuie să 

facem ceva acolo. Sunt lucruri la care ne-am gândit. Ele sunt estimative. Anul trecut 

am avut 16 miliarde  şi s-au cheltuit 11-12 miliarde. Nimeni nu ne obligă să cheltuim 

bani aceştia dacă nu ştim pe ce. Am întârziat 5 minute pentru că am stat la o discuţie 

cu Radu Giurgiu. A venit şi domnul Radu Giurgiu să-şi ia şi el o bucată din acest 

buget. Aşa înţeleg unii oameni. Deci am avut o discuţie legată de TIF. Pentru că vrem 

să facem împreună cu dumneavoastră ceva legat de calitate. Am a zecea discuţie cu 

domnul de la Sibiu. Aşa cum spune cineva. Eu îi spun altfel. Pe care nu îl cunosc de iei 

de azi. Şi nu i-am folosit numele... Pur şi simplu încerc şi sper  să reuşim să-l folosim  

constructiv, să construim ceva pentru marea scenă. Şi toate sunt legate de o posibilă 



capitală. E drept că aici poate o să discutăm în altă şedinţă, că nu e în cadrul bugetului, 

capitală culturală. Şi toate lucrurile acestea sunt făcute de a avea un parcurs cultural. 

Vrem să construim ceva. Hoteluri se vor face în momentul în care în Alba-Iulia va fi 

full de oameni care nu vor putea să stea nici la camerele închiriate. În acel moment se 

vor face hoteluri. Nimeni nu construieşte hoteluri dacă Consiliul local va face aşa 

ceva. Au trecut vremurile acelea, ştiţi prea bine! Şi celelalte se vor face, cum să zic, 

natural. El vorbeşte! Deocamdată avem, şi am socotit şi am discutat cu toţi cei care au 

fost interesaţi, avem nevoie de un parcurs  cultural. Totul costă! Un parcurs cultural  

nu se poate face pe pupe. Şi dacă doriţi să facem, fără supărare şi cu tot respectul faţă 

de primarul din Aiud, să facem chestii din acestea pe care le-am făcut şi noi. Le-am 

făcut şi noi, recunosc! Ce se întâmplă acolo, ca să concesionăm nu ştiu ce  şi să înotăm 

în bere mici şi manele şi nu mai ştiu ce. Şi acestea sunt bune manelele, în zona celui 

care le gustă. Dacă vreţi chestiunea aceasta,  nu cred că o să ne găsiţi pe cei 14 care 

votăm aici în aşa ceva parteneri. Din cauza aceasta discutăm cu cei care au construit 

Festivalul Internaţional de teatru de la Sibiu. Şi au o mare experienţă. Discutăm cu ei. 

Pot să vă spun că nu ne dă nici un ban  şi toată lucrarea se face aşa cum s-a făcut 

chestiunea  cu brandul şi cu sigla oraşului, pe gratis. Au făcut-o  nişte oameni care mai 

au şi prietenie, mai au şi obraz, mai au şi alte lucruri legate  de ceea ce înseamnă  

Alba-Iulia şi apropiere. Din cauza aceasta discutăm serios cu oameni care au promis 

ceva  nu numai legat de nivel naţional  cât şi internaţional. Lucrurile în interiorul 

acelui capitol, şi ştiţi prea bine, că sunteţi de atâta timp consilier, pot să se mute. În 

stânga, în dreapta, în sus, în jos! Toate lucrurile pot să fie perfectibile. Însă, cred că 

această chestiune de a perfecta ceva, cred că trebuie făcută normal. Aveam timp o 

săptămână, două să discutăm. Am făcut dezbatere publică. Au venit câţiva ziarişti. Le-

am arătat ce am gândit. Şi vreo 2-3 consilieri. Poate trebuia să o fi anunţat cu 10 ani 

înainte. Vina mi-o asum eu că nu am ieşit în stradă cu goarma să anunţăm dezbaterea 

publică. Dar nu numai dezbaterea publică. Era tot acest timp în care se puteau discuta 

multe. Eu zic că e bine că avem foarte mulţi bani care vin din alte părţi. Şi bugetul va 

trebui rectificat încă odată pentru că mai avem încă 19 milioane de lei, roni care sunt 

aprobaţi pe partea interioară a Cetăţii. Mai socotiţi-i şi pe aceştia. Nu ştiu câţi euroi fac 

la nu ştiu ce curs. Mai sunt banii pentru ANL, locuinţele sociale, bazinul olimpic care 

se ridică la aproape 100 miliarde, 10 milioane de roni, bani care vor veni din nou în 

buget şi este foarte bine. Cred că ar fi excepţional ca fiecare comunitate să aibă un 

buget de 10 milioane de euro dar în fiecare an să aducă  încă 50 de milioane din alte 

părţi. Cred că acesta ar fi un lucru deosebit pentru noi şi pentru toată România. Pot să 

vă spun  că am început deja proiectele pentru viitoarea etapă. Dacă sunteţi interesaţi 

pot să vă pun la dispoziţie  posibilele dar aproape % la % linii de finanţare. Cam 

aceasta facem noi acolo! Şi din cauza aceasta am avut şi succesul  cu ceea ce înseamnă 

fonduri europene.  Că vor veni şi pe cultură şi pe evenimente culturale. Vor veni sigur 

ca să reparăm şi să punem în circuit aşa cum doriţi toţi palatul principiilor. Ne cerem 

scuze că nu am putut să-l reparăm până acum. Şi vor veni în toate zonele în care încă 

mai avem nevoie. Dar mai avem un lucru pe care mulţi nu îl văd. Avem paşi în faţă! 

Noi am demonstrat că ştim să luăm bani, că ştim să aducem proiecte. Şi să ştiţi că 

lucrurile acestea se punctează. Că dacă începeam acum ca şi un novice, ca şi clasa I 

aveai o mare problemă. Noi nu suntem novice aici. De aceea doamna directoare a 

ridicat din umeri  că nu are de unde să ştie. Toţi banii, sunt bani europeni. Ştiţi bine că 

au fost opriţi toţi dar s-a dat drumul din nou. Încep să revină. Alaltăieri am semnat 

câteva milioane din nou care au venit. Toate au fost oprite plăţile. Şi ştiţi de ce. Toată 



ţara a fost oprită. Acum s-a dat drumul şi fiecare proiect începe să fie finanţat. Mă 

bucur că s-a înţeles că partea de transport nu înseamnă trotinete şi alte chestiuni de 

genul acesta. Şi în acele zone, intrările în oraş  se repară şi se fac corect. Eu zic că se 

poate discuta oricând de buget. Încă odată vă spun să înţelegeţi. Nu am tras pe nimeni 

de mânecă.  Am încercat să spun foarte multe lucruri care poate s-au uitat. Legat de 

toate capitolele pe care le-am discutat am făcut atingere în ceea ce am spus, orice este 

perfectibil şi poate fi îmbunătăţit. Însă cu argumente. Cu argumente serioase putem să 

discutăm orice lucru. Monitorizare o să facem. Ţin să vă spun că nu trebuie să ne 

speriem de furturile de maşini din Alba-Iulia. Noi avem problemele mari cu o zonă, 

ştiţi prea bine care, într-un anumit cartier cu fierul vechi. Dar lucrul acesta este bine 

să-l facem. Şi o să facem o monitorizare nu numai în ce priveşte intersecţiile  şi 

intrările din oraş  dar şi legat de ceea ce înseamnă dotarea Cetăţii. Dacă vreţi să vă mai 

spun altceva?" 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "O să revin eu cu câteva chestiuni dacă îmi permiteţi." 

 Vasile Cornea: "Domnul Puican a fost primul la cuvânt." 

 Puican Ioan: "La capitolul transorturi aş vrea să întreb pe doamna directoare. 

Apar nişte sume destul de mari şi în anul 2011. Şi în 2012 apare destul de mare. 9000 

lei.  Aş vrea totuşi să explicăm. Care este situaţia că în acest an  suma a scăzut cu 

aproximativ 2300 de mii? Pentru că se pare că aici e vorba de ajutoarele pentru ..." 

 Teofila Ţîr: "De la ce ascăzut domnul Puican?" 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "La transport." 

 Puican Ioan: "La subvenţii." 

 Teofila Ţîr: "La subvenţii. Păi nu am avut de unde să prindem mai mult. Normal 

că cerinţa este mare. Dacă este mare calculul... Asta ceea ce înseamnă că până la 

sfârşitul anului nu încasezi, undeva îţi mai trebuie venituri ca să completezi că la 

momentul acesta au fost prinse şi pentru investiţii lucrări  ca să putem demara. Bugetul 

suportă modificări, rectificări. Până la sfârşitul anului s-ar putea să mai facem 10 

rectificări de buget. În situaţia în care nu aş avea de unde să mai fac economie într-o 

parte, să duc în altă parte acolo unde o să  am facturi de achitat  o să rămân cu datorii 

pentru anul viitor. Deci este mai mică suma decât realizată anul trecut. Dar din lipsă de 

fonduri  eu nu puteam să mă întind  mai mult. Nici anul trecut dacă urmăriţi bugetul 

anului 2011, iniţial a fost alocată  o sumă mai mică. Şi aici şi la alte capitole. Şi în 

cursul anului în funcţie de execuţia bugetului, în funcţie de unele capitole pe care a 

existat economie, ştiţi că ne-am dus cu minus acolo şi am plusat la alte capitole unde 

era necesar. Este o estimare." 

 Puican Ioan: "Dacă este posibil totuşi pe anul 2011 să ne prezentaţi o justificare 

a cheltuirii sumelor respective. Într-un alt consiliu." 

 Teofila Ţîr: "La ce?" 

 Puican Ioan: "În altă şedinţă. Tot la subiect." 

 Teofila Ţîr: "Adică în ce constă justificarea?" 

 Puican Ioan: "Cheltuirea acestor bani. Cum s-au cheltuit?" 

 Teofila Ţîr: "Eu ce pot să vă spun. Acei bani, din punct de vedere economic, din 

punctul nostru de vedere, al instituţiei au fost acordaţi pe baza contractului de 

concesiune  şi pe baza Ordonanţei nr. 97. Exact după ceea ce scrie în ordonanţă, exact 

ceea ce prevede contractul. Asta vă pot spune. S-a făcut o justificare a banilor. În 

fiecare lună se prezintă decont lângă factură, se prezintă decont, societatea de 

transport, decont cu ce intră. Acum nu-mi fac ei mie justificare pentru fiecare leuţ că 

nu sunt eu mafalda. Însă ei îmi aduc pe ceea ce se justifică  ca eu să le pot da diferenţa 



între venituri şi cheltuieli aşa cum prevede legea. Eu! Vorbesc ca instituţie. Diferenţa 

între venituri şi cheltuieli. Şi ca un punct de verificare este balanţa de verificare care o 

prezintă lunar la noi să vedem dacă conturile respective  au cuprins acele cheltuieli 

care sunt emise. Atâta vă pot spune. Altă justificare, pot să transmit să vină  să vi se 

prezinte o justificare a banilor." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Vă spun sincer, am vrut să mă abţin la votarea bugetului  

că eu sunt în grevă şi am şi probleme. Sunt nervos. O să votez bugetul şi o să vă şi 

spun de ce. Pentru că sunt prinse o serie de obiective din zona Bărăbanţului, de 

finalizare şi trotuarele şi şoseaua de pe strada Mureşului  şi Măceşului. Şi a fost prinsă 

şi zona Gării. O zonă de investiţii pe care nu am văzut-o, nu am ochelarii la mine, este 

zona oraşului central. Eu v-am spus că din punctul meu de vedere sunt cu centrul 

oraşului. Nu am trabă cu Zona Cetăţii. Dar aş fi vrut să se investească şi în zona 

aceasta. Mi se pare că e un pic... Poate nu am văzut eu bine." 

 Vasile Cornea: "Domnul Primar ne poate da răspunsul." 

 Bărdaş Horea Mihai: "În zona gării e bine că băgaţi canalizarea pentru că 

colegul meu Hondola  nu are canalizare  pe stradă, acolo la servici. Pentru el o fac." 

 Hondola Liviu: "Îmi pare foarte rău. Dar nu şti că suntem racordaţi la 

principală!" 

 Mircea Hava: "În zona centrală o să intrăm pe ea. Este prinsă. Nu am prins-o cu 

o sumă mare. Intrăm pe ea pe tot ceea ce înseamnă, ştiţi ce am discutat, cu sensul 

giratoriu, cu modificarea axului. Vorbesc de la Banca Comercială până aici în 

intersecţie, cu partea de parcări.  Sunt prevăzute vreo 96 de parcări. Uite că ţin minte şi 

lucrul acesta. Altă geometrie. O să folosim piatra din Cetate, cea pe care nu am apucat 

să o vindem în Austria. Ce a rămas o folosim aici. Bineînţeles aducând şi alte modele. 

dar materia primă o avem asigurată. Cred că mai şi putem să glumim aici. Asta este 

legat de zona aceea. Legat şi de banii la subvenţii şi la transport, ştiţi prea bine că 

încercăm să facem licitaţie pe AIDA. Intră sistemul de ticketing. Fiecare va fi cu 

cardul chiar  şe cel care are gratuitate şi decontarea se va face de aici încolo după ce 

intră sistemul, după card. Ai fost de 10 ori cu autobuzul, se va face decontarea. La ora 

aceasta noi ştim că plătim la 75%  dintre cei pentru care  nu am avut altă formulă şi 

aceasta am luat-o din ce se întâmplă în lumea aceasta cu subvenţiile. Şi întrând cu 

această zonă cred  că această cheltuială va fi mai mică  pentru că nu folosesc toţi 

mijlocul de transport în comun. Asta credem noi! Însă cum să vă spun. Viaţa o va 

demonstra. Pe AIDA şi pe ceea ce înseamnă ticketingul şi toate sistemele electronice 

de control, la ceea ce se întâmplă cu circulaţia noi suntem siguri că o să aducă  

economii la subvenţiile pe care noi le plătim la transportul public. La punctul 2 şi 3 vă 

rog să aveţi grijă. Bărăbanţul, să votaţi Bărăbanţul!" 

 Vasile Cornea: "Eu pentru prima dată în viaţa mea am văzut un spărgător de 

grevă personal. A fost în grevă şi a spart greva!  Domnul Bărdaş!" 

 Bărdaş Horea Mihai: "Nu e bine să stai prea mult într-un loc! Mai ieşi, mai 

teduci în alt partid, vi înapoi!" 

 Hondola Liviu: "Eu numai vreau să punctez cu o întrebare la ceea ce spunea 

colegul meu domnul Puican. Deci privind transportul  şi în special subvenţia. Văd că 

aici în raport e cam în jur de 10 miliarde subvenţia pe lună. Da? 11350 de mii. Da? Şi 

realizat 11346. Deci 1000 şi ceva pe lună de mii. Eu în nenumărate rânduri  am ridicat 

problema aceasta ca să facem o monitorizare, să verificăm totuşi  câţi pensionari 

circulă cu aotobuzele ca să vedem  cum dăm banii aceştia. Aşa cum zice a şi domnul 

Primar mai înainte  noi dăm banii după o formulă pe sprânceană. Ne gândim cam atât 



iasă din formulă. Aşa iese, atâţia bani dăm!" 

 Paul Voicu: "Nu-i dăm pe sprânceană. Îi dăm pe lege." 

 Hondola Liviu: "Noi până acum am propus o subvenţie pentru o firmă privată  

din banii noştri, ai mei şi ai colegilor şi a lui toată lumea din oraşul acesta. Am făcut o 

sponsorizare la o firmă privată.  În continuare acum o să facem pe capete. Probabil că 

nu va fi mai mare suma. Dacă va fi suma, aceasta nu are cum să fie  de 9000 de mii de 

lei. Nu are cum să fie! Dar într-adevăr eu asta vroiam să punctez, pe suma de anul 

trecut, ceea ce a cerut şi domnul Puican, dacă puteţi să ne exemplificaţi efectiv cei 11 

miliarde sau 10 miliarde pe lună pe ce s-au dus? Numărul de pensionari care au 

circulat!  Firma când vine aici, vine cu un raport. Sunt câte mii de pensionari, câte zeci 

de mii de pensionari?" 

 Teofila Ţîr: "Pot să vă spun. Avem un sector în Primărie care se ocupă de aşa 

ceva. Da? Care verifică de fiecare dată când vin facturile. Eu, de exemplu, de la 

Direcţia economică nu le dau drumul la plată până când nu este însuşită factura 

respectivă de cel care verifică. Cel care verifică şi merge în teren. Eu, personal sau 

Direcţia economică nu poate să meargă să verifice în teren  ceea ce se întâmplă. Până 

la ora aceasta, aşa cum spunea şi domnul Primar, nu există acele carduri. Vor funcţiona 

probabil în viitor. Dar până la ora aceasta s-a mers pe adrese  trimise la pensii, au venit 

de acolo cu numărul de pensionari. Adrese trimise de societate. Cu numărul de 

pensionari. Pe aceasta s-a mers până acum. De acum încolo dacă se perfecţionează..." 

 Hondola Liviu: "Dacă veneau cu o anumită sumă pe lună, dacă aşa ieşea din 

formulă noi semnam." 

 Teofila Ţîr: "Domnul consilier. Acum îmi pare foarte rău. Vreau să vă spun că 

sponsorizare nu facem. Primăria nu face aşa ceva. Nu face sponsorizare." 

 Hondola Liviu: "Păi nu e sponsorizare! E subvenţie! Eu am zis că am făcut 

sponsorizare prin această subvenţie. Am făcut la o firmă privată." 

 Teofila Ţîr: "Eu nu am cunoştinţă. Pentru că cred că la direcţie nu se dau banii 

pe sprânceană. Că nu eu dau banii! Clar că nu dau banii, că nu lucrez numai eu în 

Primăria aceasta! Dar pe sprânceană nu am cunoştinţă că s-au dat banii!" 

 Vasile Cornea: "S-a dat pe lege, domnul consilier! Mulţumesc doamna 

directoare. Alte discuţii? Domnul Coşeriu dar pe scurt." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "În primul rând eu vreau să vă asigur  că niciodată de 

când sunt în acest consiliu eu nu am luat o atitudine pentru o chestie de comandă 

politică. Din fericire sau din păcate, eu nu trăiesc din politică. Deci în momentul în 

care am spus nişte chestiuni le-am spus din convingere. Că ele s-au potrivit sau nu cu 

nişte tendinţe politice, aceasta este cu totul şi cu totul întâmplător. Eu cunosc şi 

domnul Primar chiar are dreptate în anumite privinţe. Există ceva. Părerea mea este că 

nu se face suficient. Şi nu vreau să vă consum timpul pentru că domnul preşedinte mi-

a spus de la început să fiu scurt. Dar eu vă asigur că dacă aveţi pacienţa într-o întâlnire, 

într-o discuţie, eu sunt convins că mai sunt colegi de aici care împărtăşesc cel puţin 

parţial părerea mea. O să vedeţi că sunt atâtea soluţii de a mişca  această zonă încât nu 

vă daţi seama. Eu vă spun că nu este în ordine să mă duc cu un investitor mai ales dacă 

este mediu sau mic să-i spun: uite aici sunt bălăriile, aici poţi să-ţi faci! Ţi-l dau gratis. 

Nu! Acolo nu vin decât investitori mari, în general investitori mari vin de dincolo 

pentru că capitalul românesc este aşa cum este. Eu nu vreau să contest faptul că există. 

Terenul Primăriei, după părerea mea este mic pentru asemenea activităţi. Dar asta este. 

Există posibilitatea să identificăm şi alte variante.  Şi am făcut o referire la prima mea 

intervenţie. Părerea mea este că nu e suficient. Eu când mă gândesc la utilităţi mă 



gândesc şi la o conductă de apă. Că nu se întâmplă nimic. Dar ca să iei o parte din 

terenul acesta de la Drâmbar, ca să vorbesc concret, o parte, o altă parte o ţinem pentru 

unul care vine şi nu şti cât vrea şi cum vrea, şi să-i faci un drum pe mijloc şi să-i duci 

nişte utilităţi, apă, canal şi forţă nu cred că este mare lucru. Eu vă asigur că în 

asemenea condiţii multe lucruri se vor mişca acolo." 

 Vasile Cornea: "Alte discuţii?" 

 Ani Metea: "Am vrut eu o completare. faţă de lista ce este dată la 

dumneavoastră în materiale s-a omis o componentă neeligibilă la unul din proiecte, pe 

capitolul 67. Nu am modificat total capitol ci am redus de la reparaţiile curente şi am 

pus pe cheltuieli de capital 180 de mii pentru reabilitare căi de comunicare trasee nord, 

sud, est. Din omisiune." 

 Vasile Cornea: "Dacă mai sunt discuţii. Nu sun aşadar supun la vot cine este 

pentru?" 

 "Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 14 voturi pentru şi 4 voturi îm- 

potrivă Pleşa Gabriel, Puican Ioan, Coşeriu Sorin Nicolae, Hondola Liviu şi 3 abţineri 

Breaz Valer Daniel, Lupea Iulian Nelu, Dărămuş Marcela Eugenia." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 22/2012. 

   

         2. Aprobarea contului de execuţie al bugetului general de venituri şi cheltuieli al 

municipiului Alba Iulia pe anul 2011. 

   Se dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr  care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ. 

Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Vasile Cornea: "Dacă sunt discuţii, Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 

pentru?" 

  "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu14 voturi pentru şi 7  abţineri Pleşa 

Gabriel, Puican Ioan, Coşeriu Sorin Nicolae, Hondola Liviu, Breaz Valer Daniel, 

Lupea Iulian Nelu, Dărămuş Marcela Eugenia." 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 23/2012. 

 

 

  3. Aprobarea utilizării sumelor din excedentul bugetului local al anului 2011 ca 

sursă de finanţare a cheltuielilor secţiunii de dezvoltare. 

  Se dă cuvântul doamnei Ani Metea care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ. 

Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Vasile Cornea: "Discuţii?" 

Hondola Liviu: "Dacă îmi permiteţi. Deci eu din start vreau să vă spun că 



personal, şi nu cred  că cineva se opune la o dezvoltare a oraşului  şi la investiţiile din 

oraş. Sunt convins că toată lumea doreşte  să se dezvolte cât mai mult. Dar ce vreau să 

punctez aici. Vreau să punctez privind toate lucrările  care au loc în municipiul Alba-

Iulia şi îmi pare rău că doamna Moldovan nu este aici." 

Vasile Cornea: "E doamna Metea." 

Hondola Liviu: "Îmi cer scuze dar tot doamna venea aici când prezenta un 

proiect cu dezvoltarea oraşului. Ce vreau să vă spun.  Firmele efectiv care sunt 

câştigătoare de lucrări, consider că ar trebui o mare exigenţă la verificarea calităţii, la 

verificarea lucrărilor, la verificarea etapelor.  Pentru că sunt  şi aş vrea să vă spun  doar 

în oraş, puteţi şi dumneavoastră să vedeţi şi am avut discuţii puteţi chiar  şi 

dumneavoastră să aveţi  şi am avut discuţii chiar şi cu colegii de la masă privind 

execuţia lucrărilor. Câştigă o firmă de licitaţie după care se distribuie la mai multe 

firme sub antrepriză. Fiecare lucrează pe cont propriu şi pe sinceritatea firmei. Dar de 

multe ori am întâlnit cazuri când efectiv au fost spărturi de apă, au fost conducte de 

alimentare sparte, cabluri de curent rupte. Şi au spus: domnule nu noi am rupt! 

Cealaltă firmă! Asta e una! La finalizarea lucrărilor în etape la fel nu se urmăresc  

lucrările  şi lucrurile nu sunt într-un ritm normal. În primul rând vreau să vă spun să se 

ţină cont de asta  şi pe deasupra ar trebui să existe transparenţă din partea doamnei 

Silvia Moldovan de la investiţii." 

Vasile Cornea: "Când o să vină." 

Hondola Liviu: "Numai puţin. Firmele care sunt câştigătoare de licitaţii să ni se 

aducă şi nouă la cunoştinţă ca şi consilieri aici pentru că aflăm de prin oraş că firme 

din Cluj, din Alba, din Sântimbru lucrează. Dar bineînţeles că nu are inscripţionat 

firma care lucrează. Şi de multe ori nu ştim unde să ne adresăm." 

 Vasile Cornea: "Dacă urmăriţi, domnule consilier, la fiecare proiect la care se 

lucrează există acolo un panou." 

 Hondola Liviu: "Mulţumesc." 

Paul Voicu: "Domnule inginer! Parcă nu lucraţi pe OG 34! Păi solicitaţi 

modificări prin parlamentarii pe care-i aveţi şi modificaţi OG 34. Cine a zis că nu 

poate să vină asociaţie?" 

 Hondola Liviu: "Dar nu a zis nimeni asta! Am zis să se ţină mai mult cont de 

calitate." 

Paul Voicu: "Aia e altceva!" 

Hondola Liviu: "În momentul în care sunt finalizate unele din  etape Primăria 

zice: nu noi am lucrat că nu ştiu care! Celălalt zice: domnule nu eu am terminat! Să 

vină celălalt să mai sape!" 

Cimpoeş Cornel Pavel: "Nu era la obiect această intervenţie!" 

Hondola Liviu: "Ba da." 

Cimpoeş Cornel Pavel: "Eu vreau doar un singur lucru să punctez. Că din 

subarondarea anumitor lucrări de la firmele care au câştigat licitaţia  a beneficiat şi 

firma la care lucraţi dumneavoastră." 

Hondola Liviu: "Dar nu discut! Eu v-am spus că nu nominalizez." 

Puican Ioan: "Aş avea o întrebare. Domnul Primar nu e aici dar poate îmi 

răspund domnii viceprimari. Ce se întâmplă cu strada Alexandru Ioan Cuza, cu 

şoseaua, că din vară  şi până acum o porţiune de circa 300-400 metrii este tot în lucrare 

şi împiedică foarte mult circulaţia?" 

Vasile Cornea: "Aici este vorba de aprobarea utilizării sumelor din excedentul 

bugetar. Vă rog dacă aveţi probleme din acestea la diverse." 



 Puican Ioan: "Nu la diverse, că e vorba de bani!" 

 Cimpoeş Cornel Pavel: "La minus 20 de grade ce vreţi?" 

Puican Ioan: "Lasă domnule acum! Dar a fost vară, nu a fost minus 20 de grade! 

De şapte luni lucrarea e neterminată!" 

Pleşa Gabriel: "Sigur, putem discuta şi la diverse. Dar foarte scurt. Pentru că tot 

avem acest proiect cu aprobarea unor sume de bani pentru investiţii în străzi. Dar sigur 

se întâmplă şi cred că ştiţi şi dumneavoastră ceea ce a zis colegul nu este luat de pe 

altă planetă. Numai în drumul Miceştiului în 2-3 zile s-a spart conducta de apă. Sigur 

au fost persoane care au avut de suferit, au făcut adrese la firma care lucrează. Nu ştiau 

exact firma care lucrează, a cui e utilajul acela.  În sensul acesta să încercăm să vedem, 

deci sunt nişte probleme pe care le-au întâlnit oamenii. Chiar dacă pierdem 10 minute 

în plus!" 

 

Părăseşte sala de şedinţă domnul consilier Sandu Cornel Stelian. 

 

Vasile Cornea: "Domnule coleg, uitaţi-vă la proiectul nr. 3. Aprobarea utilizării 

sumelor din excedentul bugetului local al anului 2011 ca sursă de finanţare a 

cheltuielilor secţiunii de dezvoltare. Dacă mai sunt discuţii? Nu sunt, aşadar supun la 

vot cine este pentru?" 

  "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru ." 

  

       S-a adoptat Hotărârea nr. 24/2012 

 

       4. Aprobarea redistribuirii pe obiective de investiţii a creditului bancar aprobat 

prin Hotărârea nr. 416/2009 a Consiliului local al municipiului Alba-Iulia şi Hotărârea 

nr. 20/2011 a Consiliului local al municipiului Alba-Iulia. 

        Se dă cuvântul doamnei Ani Metea  care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

          Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ. 

       Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Pleşa Gabriel: "La redistribuirea pe obiective vreau o simplă explicaţie. De ce 

redistribuirea?" 

 Ani Metea: "Dacă îmi permiteţi. Creditul aprobat pe 2010-2011 nu s-a utilizat în 

întregime. Şi l-am prevăzut în obiective prinse pe 2012. E aceeaşi sumă numai am 

împărţit-o pe obiective. Am reîmpărţit-o." 

 Vasile Cornea: "Mulţumit de răspuns?" 

 Pleşa Gabriel: "Da." 

Vasile Cornea: "Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt aşadar supun la vot cine 

este pentru?" 

  "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru şi o abţinere Bărdaş 

Horea Mihai." 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 25/2012 

 

 



        5. Prelungirea contractului de închiriere nr. 7985/2007. 

    Se dă cuvântul domnului Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate.  

        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local pentru administrarea domeniului public şi privat, 

agricultură. 

       Ioan Bogăţan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Vasile Cornea: "Discuţii? Nu sunt. Supun la vot cine este pentru?" 

"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

      S-a adoptat Hotărârea nr. 26/2012 

 

  Revine în sala de şedinţă domnul consilier Sandu Cornel Stelian. 

 

  6. Modificarea Hotărârii nr. 325/2011 a Consiliului local al municipiului     

Alba-Iulia. 

  Se dă cuvântul domnului Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate. 

  Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local pentru administrarea domeniului public şi privat, 

agricultură. 

             Ioan Bogăţan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Inurean Ioan: "Dacă îmi permiteţi. Este vorba de Hotărârea Consiliului local al 

municipiului alba-Iulia nr. 325/2011 adoptată acum două luni. Prefectura ne-a atenţionat 

referitor la împuternicirea Primarului. Am scos acel articol contestat de Prefectură  şi s-a 

refăcut hotărârea. Cu alte cuvinte  au cerut să dăm un termen fix  pe durată, de 3 luni de 

zile perioadă pe care o poate închiria direct primarul fără acordul Consiliului local. E 

vorba de organizările de şantier. A spus domnule stabiliţi un termen şi o durată 3 luni. În 

celălalt nu era stabilit şi am corectat în hotărârea pe care o aveţi în faţă." 

  Vasile Cornea: "Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 

pentru?" 

  "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 21 voturi pentru." 

   

  S-a adoptat Hotărârea nr. 27/2012 

 

  7. Alocarea unor sume de bani pentru activităţi culturale  din bugetul local al 

municipiului Alba-Iulia. 

  Se dă cuvântul doamnei Luminiţa Fara  care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate. 

  Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, 

sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

       Vasile Cornea: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Hondola Liviu: "Eu numai vreau să fac o remarcă aici. La hotărâre sunt două 

articole. Art. 1 Alocarea unei sume de bani de 2000 lei capitol învăţământ. Şi Art. 2 



Aprobă încheierea unui acord de parteneriat. Nu cred că trebuie introdus aici pentru că nu 

se alocă nici un ban. Este vorba de aprobarea unui acord de parteneriat. Nici un ban, fără 

nimic." 

  Vasile Cornea: "Domnul coleg, dacă ţineţi minte că am discutat de antidrog tot 

timpul. Acolo nu se ştie niciodată cât o fi: 100 lei, 200 lei cât se cheltuieşte pentru diferite 

programe. Vin atunci!" 

  Hondola Liviu: "Păi dacă e 100 lei trebuia să băgaţi o sumă." 

  Vasile Cornea: "Noi acum încheiem parteneriatul cu ei. Contractul." 

  Hondola Liviu: "Dar nu este sumă. Nu e la alocare. La proiectul acesta." 

  Mircea Hava: "Domnul coleg, cu ei nu am cheltuit  nici anul trecut aproape nimic. 

Suntem parteneri. Există chestiunea aceasta de a fi parteneri cu cineva de umbră, de 

glorie, de mustaţă, de ce vreţi!" 

  Hondola Liviu: "Eu atât am zis. Nu face obiectul titlului." 

  Vasile Cornea: "Probabil că trebuia scris aici şi "aprobă parteneriatul". Vă rog să 

completaţi acolo." 

  Coşeriu Sorin Nicolae: "Zice de alocat de bani. Dar sunt două puncte. Unul de 

alocat şi unul de asociere." 

  Vasile Cornea: "Dacă mai sunt discuţii? Dacă nu mai sunt supun la vot cine este 

pentru aprobarea acestui proiect de hotărâre cu amendamentul propus." 

  "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20  voturi pentru şi o abţinere Bărdaş 

Horea Mihai." 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 28/2012 

 

 

        8. Modificarea HCL nr. 26/2011 privind înfiinţarea Unităţii de Implementare Locală 

a proiectului Sistem Informatic pentru Implementarea Modelului de Management al 

Relaţiei cu Cetăţenii  (CRM) în Administraţia Publică Locală prin Servicii Electronice 

Moderne. 

        Se dă cuvântul doamnei Crina Iacob care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

      Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, 

sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

       Vasile Cornea: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Vasile Cornea: "Dacă sunt  discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 

pentru." 

 "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru şi o abţinere Bărdaş 

Horea Mihai." 

  

  

     S-a adoptat Hotărârea nr. 29/2012 

 

           9. Proiect de hotărâre privind neacordarea de facilităţi fiscale unei persoane 

fizice.  

        Se dă cuvântul d-nei Anuţa Şinar care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  



          Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ. 

        Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

        Vasile Cornea: "Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este pentru." 

      "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru şi o abţinere Bărdaş 

Horea Mihai."  

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 30/2012 

 

          

     10. Acordarea de facilităţi fiscale unei persoane juridice. 

        Se dă cuvântul d-nei Anuţa Şinar care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

          Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ. 

      Marius Rotar: "Aici, domnule preşedinte, comisia discuta de o modificare a 

proiectului. În proiect scrie: Aprobă reducerea cu 100% a petentei Asociaţia Pakiv 

România cu sediul în Alba-Iulia  de la plata impozitului pe clădiri pentru imobilul 

(clădire) situat în Alba-Iulia, str. Emil Racoviţă. Este vorba de două clădiri. Noi am 

fost de acord cu acordarea de scutire  numai pentru centrala termică de pe Gladiolelor. 

Cu cealalată clădire nu am fost de acord. Este o chestiune deductibilă pentru ei. În 

proiect pot să şi-o ...Este eligibilă ca şi cheltuială." 

 Hondola Liviu: "Exact." 

 Vasile Cornea: "Doamna directoare!" 

 Anuţa Şinar: "Art. 250, alin. 1, pc. 19 zice: deci, scutiri acordate de legiuitor. Şi 

zice asociaţii şi fundaţii  care utilizează  imobile în scopul: proiecte sociale, scopuri 

umanitare. Noi am propus. Este vorba de o clădire achiziţionată. E Pakivul." 

 Marius Rotar: "E vorba de Pakiv." 

 Contor Gheorghe: "Romii." 

 Anuţa Şinar: "Da." 

 Marius Rotar: "Noi comisia aşa am propus să se emită un proiect în sensul  de a 

rămâne scutirea valabilă numai pentru centrala de pe strada Gladiolelor." 

 Vasile Cornea: Ce sumă au?" 

 Anuţa Şinar: "E vorba pentru clădirea pe care au achiziţionat-o ei 8500 iar 

pentru clădirea pe care o au dată de către Primărie e vorba de 450. Una e taxa şi una 

impozit. Oricum cea care am dat-o încă se lucrează la ea, nu are valoarea finală. Este 

doar valoarea care a fost evaluată în cadrul Primăriei." 

 Bărdaş Horea Mihai: "De când am dat-o asta?" 

 Anuţa Şinar: "De anul trecut." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Staţi că mai au una. Sunt două." 

 Pleşa Gabriel: "8500 aţi spus?" 

 Anuţa Şinar: "Da." 

 Hondola Liviu: "Înseamnă că nu e reevaluată." 

 Aniţa Şinar: "Nu! Este reevaluată. Valoarea ei de inventar este 854 de mii. 

Înseamnă 8 miliarde şi atât." 



 Mircea Hava: "Luând 1%." 

 Anuţa Şinar: "1%. Este 8500 ron." 

 Marius Rotar: "Îl rog şi pe colegul meu, domnul Sandu să ia cuvântul." 

 Sandu Cornel Stelian: "Eu ştiu că, de exemplu, la Inspectoratul Şcolar, în 

anumite încăperi derulându-se proiecte, cheltuielile efectuate în aceste încăperi sunt 

eligibile în sensul  că plătim şi curent şi căldură şi aşa mai departe. Deci plătim cotă 

parte din curent, căldură şi aşa mai departe. Deci o parte plătim de la bugetul de stat, o 

parte decontăm din aceste proiecte. Şi ştiu că Pakivul are mai multe proiecte europene 

din care cred că cel puţin, mare parte din cheltuielile lor sunt eligibile. Şi aceasta a fost 

raţiunea  pentru care noi am propus ca pentru acea centrală  care încă nu este 

funcţionabilă să fie valabilă scutirea iar pentru partea lor unde funcţionează şi unde 

derulează tot felul de activităţi să nu se acorde această scutire pe considerentul că deşi 

e un ONG are o activitate foarte rentabilă."  

 Pleşa Gabriel: "Domnul preşedinte, dacă îmi permiteţi! În altă ordine de idei să 

nu creăm un precedent! Ne mai trezim cu 2-3 cereri şi lunile viitoare!" 

 Anuţa Şinar: "Am mai aprobat şi la alte fundaţii şi asociaţii. La cele care au ca 

profil de activitate scopurile umanitare. Deci aşa prevede Codul Fiscal. Doar că scrie, 

virgulă, cu acordul Consiliului local. Noi am propus." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Acum explicaţi-ne! Dacă ne facem un ONG şi ţinem şi 

firma acolo, ONG-ul este scutit?" 

 Vasile Cornea: "Domnul Primar ne explică. Poftiţi domnul Primar!" 

 Mircea Hava: "Au cerut ei treaba aceasta? Acum chestiunea este delicată. Şi vă 

spun de ce este delicată. Discutăm de un proiect, indiferent cine îl face! Nu vă mai 

uitaţi cine sunt dacă discutăm de proiecte. Dacă discutăm de x sau y din ţara aceasta, 

atunci mai bine să nu avem discuţie. Mai bine! E vorba de un proiect cu bani europeni 

care nu face altceva decât normal. Eu nu ştiu, la ora aceasta, deci dacă ei au cerut şi 

trebuia consultat Nicuşor Moldovan, ei poate nu şi-au prins bani în liniile lor bugetare 

să-şi plătească cheltuielile acestea. Şi atunci au mare problemă. Acum eu vă spun 

lucrurile reale, normale. Hotărâţi! Că voi hotărâţi! Este o mare discuţie aici că dai 

banul înainte şi pe urmă vei căpăta banul. Legat de centrală este ok. Acolo mi se pare 

că aţi gândit excepţional  pentru că ea încă nu funcţionează, nu au început să lucreze, 

să bage banii s-o facă aşa cum trebuie. Legat de celelalte clădiri eu cred că trebuie 

avute în vedere chestiunile acestea. Înainte discutam de o zonă, că susţinem ceva! 

Banii aceştia aici în Alba rămân. O parte din banii aceştia. Şi acum când îl prindem îl 

tundem! Ştiţi prea bine că suntem în al nu ştiu câtelea an  în care la noi cota de impozit 

este 1%. Este redusă cu 33,33%, impozitul pe clădiri şi chestiuni de genul acesta. Dacă 

ar fi fost 1,5 ar fi fost mult mai mult. Aici trebuie gândit foarte bine. Poate ar trebui să-

i întrebăm şi pe ei. Să aflăm dacă au o linie bugetară. Atunci le dăm banii, dacă nu mai 

discutăm odată." 

 Pleşa Gabriel: "Îl putem amâna." 

 Anuţa Şinar: "Numai puţin. Am încercat să iau legătura cu dânşii. Unul este 

plecat la Bucureşti, unul nu răspunde la telefon. Deci a fost greu efectiv să intrăm în 

contact cu ei. Noi ne-am propus să facem şi o adresă la Finanţe pentru că s-au 

vehiculat tot felul de vorbe  că are închiriat nu ştiu ce clădire nu ştiu cui, cu nu ştiu 

câte mii de euro. Nu am reuşit să facem încă asta. Dacă lucrurile se vor adeveri ..." 

 Mircea Hava: "Este foarte bine doamna directoare ce aţi spus. Pentru că se 

vehiculează foarte mult. Dacă acolo se întâmplă lucruri de genul acesta în care noi 

facem, adică nu noi, alţii fac nişte chestiuni care vehiculează cum aţi spus, atunci cred  



că veţi avea altă hotărâre în care banul jos şi am terminat povestea! Este numai 

aplicaţie  pe proiect  şi să vedem dacă au linie bugetară. Eu cred că e bine să ne mai 

gândim." 

 Vasile Cornea: "Eu propun amânare." 

 Pleşa Gabriel: "Amânare până ne lămurim." 

 Sandu Cornel Stelian: "Eu propun să le dăm scutire pe centrală  ca să tranşăm şi 

să lămurim.  Şi cealaltă parte amânare!" 

 Mircea Hava: "Centrala aceea e clară!" 

 Vasile Cornea: "Atunci trebuie să modificăm tot proiectul." 

 Pleşa Gabriel: "Proiectul cum îl modificăm, acum?" 

 Anuţa Şinar: "Numai o clipă. Ori îl acceptăm pe unu şi cealaltă parte nu! Eu nu 

pot să mă duc la calculator acum!" 

 Sandu Cornel Stelian: "La art. 1 sunt două chestiuni: aprobă reducerea cu 100%  

pentru bd.  Republicii, nr. 40  şi reducerea cu 100% de la plata taxei pe clădiri pentru 

clădirea  centrală termică nr. 10 situată în Alba-Iulia strada Gladiolelor, începând cu 

data de 01. 02. 2012." 

 Puican Ioan: "Alt proiect, domnul Sandu!" 

 Bărdaş Horea Mihai: "Corect! Aici sunt de acord." 

 Pleşa Gabriel: "De ce e grabă? Pentru că până în 30 martie au timp!" 

 Hondola Liviu: "Până în 30 martie nu plăteşte!" 

 Anuţa Şinar: "Nu este aşa cum spuneţi pentru că hotărârile se dau cu data de 

întâi ale lunii următoare celei  în care este depusă cererea de către contribuabil. Dacă 

eu o dau în martie o dau cu 1 aprilie. Dumneavoastră hotărâţi!" 

 Sandu Cornel Stelian: "Rămâne de acolo "aprobă reducerea  cu 100% de la plata 

taxei pe clădiri  pentru clădirea centrală termică nr. 10 situată în Alba-Iulia,              str. 

Gladiolelor, jud. Alba, începând cu data de 01. 02. 2012." 

 Mircea Hava: "Pentru că încă ceva. Ei, hai să discutăm că poate pe timpul 

implementării poate au o linie şi poate să dea de acolo să plătească taxa. Dar mă 

gândesc după ce se termină proiectul! Şi acolo vor trebui să funcţioneze nişte 

chestiuni. Atunci va fi altă discuţie." 

 Sandu Cornel Stelian: "Absolut! Dar poate ar trebui să cerem şi noi  treaba 

aceasta." 

 Vasile Cornea: "Aţi modificat domnişoarelor? Aţi scris? Articolul 1 începe cu: 

Aprobă,   şi eliminăm "a petentei  Asociaţia Pakiv România cu sediul în Alba-Iulia, b-

dul Republicii, nr. 40, jud. Alba, de la plata impozitului pe clădiri pentru imobilul 

(clădire) situat în Alba-Iulia  strada mil Racoviţă, nr. 76, jud. Alba", şi rămâne: aprobă 

reducerea cu 100%  de la plata taxei pe clădiri pentru clădirea centrală termică nr. 10 

situată în Alba-Iulia, str. Gladiolelor, jud. Alba, începând cu data de 01. 02. 2012. Cu 

această modificare supun aprobării dumneavoastră. Cine este pentru?" 

 "Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru şi o abţinere 

Bărdaş Horea Mihai." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 31/2012. 

 

 

           11. Proiect de hotărâre pentru modificarea HCL nr. 303/2011 privind preluarea 

cheltuielilor aferente lucrărilor de intervenţie corespunzătoare cotei proprietarului din 

blocurile de locuinţe din municipiul Alba-Iulia incluse în programul naţional. 



          Se dă cuvântul d-nei Delia Cristescu care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate.  

        Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, 

sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

       Vasile Cornea: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

     Vasile Cornea: "Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este pentru 

aprobarea acestui proiect." 

     "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru şi o abţinere Bărdaş 

Horea Mihai."  

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 32/2012 

 

 

      12. Proiect de hotărâre pentru aprobarea propunerii Consiliului local al 

municipiului Alba-Iulia privind evaluarea performanţelor profesionale individuale 

pentru anul 2011 ale secretarului municipiului Alba-Iulia. 

       Se dă cuvântul d-lui Bucur Dorică care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

       Se dă cuvântul d-lui consilier Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică şi 

disciplină, relaţii cu publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, 

respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

        Maier Eugen: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

         Marcel Jeler: "Eu atât am vrut să vă aduc aminte. Atunci a fost introducerea pe 

ordinea de zi. L-aţi introdus. V-aş ruga să ţineţi cont de faptul că raportat la art. 108 

din Hotărârea de Guvern nr. 611 perioada de evaluare este cuprinsă între 1 şi 31 

ianuarie  din anul următor perioadei evaluate. Ca urmare nu prea sunteţi pe lege cu 

acest proiect!" 

 Mircea Hava: "Domnul secretar! Mie îmi plac toate chestiile până când ajung la 

un punct. Nu vă faceţi probleme! Eu vă evaluez! De evaluat vă evaluez! Dar legea 

spune clar: la propunerea Consiliului local. Nu eu l-am retras! Acum comensuraţi-vă 

bine! Cine a făcut şi cine nu a făcut! Şi aceasta iar este o bilă bună! Vă spun clar! Eu 

nu am nici o problemă. Am vrut să respect legea! Consiliul local spune o treabă. Şi 

domnii consilieri, aici, ar fi trebuit scrisă o treabă. Nota pe care o daţi dumneavoastră  

poate să fie aia sau să nu fie aia! Dumneavoastră a trebuit să daţi o notă  pentru ceea ce 

daţi dumneavoastră. De asta era discuţia! Nu că nu e bine, că nu se poate, că în 

ianuarie! Că s-a făcut în 31!" 

 Vasile Bucur: "Aţi făcut, domnul Primar! La şedinţa din ianuarie." 

 Mircea Hava: "Atunci facem o anchetă, facem frumos o anchetă administrativă 

să vedem cine e de vină!" 

 Marcel Jeler: "Eu am zis că... Aşa prevede legea!" 

 Vasile Bucur: "Am fost cu proiectul la domnul secretar." 

 Mircea Hava: "Şi eu spun că poate să meargă în continuare. Să nu ne mai jucăm 

acum de-a ..." 

 Vasile Bucur: "Am fost cu proiectul la domnul secretar şi a spus că l-a tăiat de 



pe ordinea de zi. Eu am fost! A fost iniţiat de Primar. A fost întocmit!" 

 Mircea Hava: "Mai este o chestiune. Aici iniţiază Primarul sau consilierii. Să 

vedem cine are dreptul să cenzureze proiectele care intră şi care iasă! Cine?" 

 Contor Gheorghe: "Secretaurul!" 

 Mircea Hava: "Mai nou! Mai nou! Eu vă rog frumos!" 

 Bărdaş Horea Mihai: "DNA-ul!" 

 Mircea Hava: "Haideţi să terminăm odată cu chestiunile acestea cu DNA-ul  şi 

cu nu ştiu ce. Acolo sunt reclamaţii." 

 Hondola Liviu: "Nu termină ei cu noi, domnul Primar!" 

 Mircea Hava: "Sunt o grămadă de reclamaţii." 

 Pleşa Gabriel: "Cine s-ar duce acolo!" 

 Mircea Hava: "Eu în momentul în care se termină treaba aceasta, este prima dată  

după ce se termină o să încerc să văd  cine a făcut reclamaţie. Deja eu m-am săturat. 

Dacă o să vă arăt nişte reclamaţii care au fost  făcute o să cădeţi pe spate. Dar ei 

trebuie să le ducă la capăt. Ca şi când dumneavoastră cereţi o anchetă la nu ştiu ce 

dosar  şi trimiteţi o scrisoare. Şi eu trebuie să văd cine a rupt ţeava, de ce a rupt-o  şi ce 

a făcut. Acesta este lucrul. Bucuraţi-vă că avem prieteni. Ce vreau să vă spun  

indiferent cum se încheie poveştile acestea! Eu o să cer, pentru că eu am fost martor, 

dacă pot să cer chestiunea. Se poate? Da, domnule avocat?" 

 Marius Adrian Costinaş: "Da." 

 Mircea Hava: "Să văd cine a făcut-o  şi pe urmă o să vedem  ce o să facem. 

Pentru că personal m-am săturat să mă facă hoţ, bandit şi nu mai ştiu ce. Acum deja   

v-am spus şi data trecută. De copii deja m-am înţărcat. Sunt imun. Gata! Ştiu că ăla e 

drogat, aia e nu ştiu cum." 

 Pleşa Gabriel: "Să ne spuneţi şi nouă." 

 Mircea Hava: "Nu, nu! Că acum m-am înţărcat. Legat de chestiile acestea. Cred 

că nu m-aţi auzit niciodată pe mine să spun că ăla e hoţ, bandit sau nu mai ştiu cum. O 

să văd eu după aceea că există instanţă." 

 Breaz Valer Daniel: "Dacă suntem la diverse aş vrea să fac o invitaţie." 

 Vasile Cornea: "La ce diverse?" 

 Breaz Valer Daniel: "Da." 

 Vasile Cornea: "Dar nu suntem la diverse." 

 Contor Gheorghe: "Aţi scăpat şedinţa din mână!" 

 Vasile Cornea: "Ce am scăpat domnule? Dacă tot timpul discutaţi acolo! Nu 

terminaţi!" 

 Hondola Liviu: "Am ascultat ce a zis domnul Primar!" 

 Vasile Cornea: "Mai sunt discuţii în legătură cu evaluarea profesională?"  

 Pop Monica Liana: "Noi am propus evaluarea. Noi ca şi Consiliul local trebuie 

să propunem evaluarea şi criteriile de performanţă. De asemenea asta propunem! Noi 

nu dăm note! Vrem să se ştie, vrem doar să stabilim care sunt criteriile. Iar la art. 2 din 

proiect, aşa cum vă prezentat este în mapă se propune calificativul de evaluare al 

comisiei 3,06. Satisfăcător. Deci trebuie să fie cuprins în procesul verbal  şi acest 

calificativ  pe care comisia juridică îl dă."  

 Vasile Cornea: "Mulţumesc. Discuţii?" 

 Pleşa Gabriel: "Monica numai puţin. 3,06  de unde?" 

 Pop Monica Liana: "Media luată ca şi iniţiatori. Cei trei consilieri." 

 Pleşa Gabriel: "Media noastră ca şi iniţiatori la comisie?" 

 Pop Monica Liana: "Da." 



 Sandu Cornel Stelian: "Şi numai pentru subpunctele cele de la sfârşit." 

 Vasile Cornea: "Dacă mai sunt discuţii? Dacă nu sunt supun la vot cine este 

pentru?" 

 "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 11 voturi pentru, 5 voturi împotrivă 

Pleşa Gabriel, Puican Ioan, Hondola Liviu, Coşeriu Sorin Nicolae, Dărămuş Marcela 

Eugenia  şi 5 abţineri Lupea Iulian Nelu, Breaz Valer Daniel, Bărdaş Horea Mihai, 

Marius Rotar, Marius Adrian Costinaş. 

Sandu Cornel Stelian: "Sunt 11 voturi pentru. Au fost 11 pentru. A trecut." 

 Marcel Jeler: "Nu are cum să treacă cu 11. Trebuie 12 voturi pentru." 

 Mircea Hava: "Număraţi fraţilor! Geta, cu cât trebuie să treacă?" 

 Georgeta Rânghet: "Majoritate simplă." 

 Mircea Hava: "Şi care e?" 

 Vasile Cornea: "A trecut sau nu doamna Geta?" 

 Georgeta Rânghet: "Nu. Trebuie 12 voturi pentru." 

 Marcel Jeler: "Având în vedere că sunt încă secretar ar trebui să vă spun punctul 

meu de vedere că proiectul nu a trecut. Şi colega ştie foarte bine că aşa ar fi şi opinia 

Prefecturii. Că trebuie 12 voturi pentru." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Lăsaţi să zică Prefectura!" 

 Vasile Cornea: "Proiectul nu a trecut că trebuie 12 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 33/2012 
 

                    

 DIVERSE: 

 

 

 1. Breaz Valer Daniel: „Eu doar o invitaţie vreau să fac consilierilor locali şi să 

le mulţumesc pentru  sprijinul acordat echipei de baschet a Universităţii. Sâmbătă la 

ora 17,00 este din nou un meci de baschet, etapa 21 cu Baschet Club Alexandria. Este 

un meci frumos. Şi vă invit pe toată lumea să participaţi. Suntem pe locul doi în 

ierarhie." 

  

 2. Bărdaş Horea Mihai: „Domnul Primar o rugăminte dacă se poate. În zona 

din faţa Mallului semnele de circulaţie sunt puse foarte anapoda. Ieşirile şi intrările  

din Mall sunt foarte înguste ori sunt făcute prost. Nu ştiu cine le-a făcut. Tot timpul 

sunt accidente. Lumea nu are pe unde să treacă. Vă rog dacă se poate semnele nu sunt 

bine puse de circulaţie. Dacă domnul Armean poate să vină să vadă!” 

          

  

 3. Contor Gheorghe: „Jos în Centru unde e fabrica de încălţăminte cer să se 

facă o trecere de pietoni chiar în faţa restaurantului chinezesc. Copiii care merg la 

şcoală nu au trecere de pietoni.  Acolo e pericol la Ardeleana.” 

 Mircea Hava: "Ştiu unde Ghiţă. La Ardeleana." 

 

 

 4. Sandu Cornel Stelian: „În legătură cu evaluarea domnului secretar eu nu ştiu 

ce s-a votat acum. În sensul că orice om care lucrează într-o instituţie publică trebuie 

să aibă un calificativ. Noi aici nu am avut un calificativ. Domnul Primar nu îl va putea 



evalua. Pentru că evaluarea se făcea la propunerea Consiliului local. Prin abţinerea şi 

votul împotrivă al dumneavoastră, dânsul pe acest an eu înţeleg  că nu va avea 

calificativ.” 

 Puican Ioan: „Nu s-a votat calificativul 3,05. Şi atunci mergem de la 3,5 în sus.” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Cine l-a dat calificativul acesta?” 

 Pop Monica Liana: „Noi, comisia.” 

 Sandu Cornel Stelian: „Conform legii, dânsul trebuie evaluat la propunerea 

Consiliului local.” 

 Pop Monica Liana: „Evaluarea trebuia să o propunem noi.” 

 Hondola Liviu: „În luna ianuarie trebuia să-i facă acea evaluare.” 

 Mircea Hava: „Nu vă faceţi probleme. Eu am făcut-o! Dar trebuia să am şi 

chestia aceasta. Credeţi că stau după chestiile voastre? Eu am văzut şi acum. Acum 

ziceţi nimic, nimic, nimic şi când este o chestiune pac! Asta sunteţi! Asta suntem! Vă 

spun cinstit. Anul trecut m-am uitat prin el. Tot noi lucrăm acolo. Aici se mai întâmplă 

câte o chestie din aceasta. Mai un proiect care nu e pus când trebuie pus, care cum să 

vă spun! Nu a omorât oraşul. Dar în general sunt nişte principii. Adică este simplu să 

tot tropăim pe undeva. Şi până la urmă de bărbăţie, dacă pot să folosesc termenul 

acesta în anumite zone. Bărbăţie nu înseamnă numai să ai ceva pe undeva! Ci 

înseamnă să poţi! Poţi să nici nu ai şi să fi bărbat! Eu asta am vrut să vă spun. Aveaţi 

posibilitatea. Puteaţi să spuneţi: nu vrem domnule! Nu vrem 3, ci vrem 5!” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Aveţi perfectă dreptate domnule Primar! Asta  este 

diferenţa între DNA şi domnul secretar. Aceasta! La aceea le-a fost frică, la el nu le-a 

fost frică să voteze! Asta e! Bine aţi zis de bărbăţie!” 

 Hondola Liviu: „Tu cum ai votat, Horică?” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Cum am vrut eu! Cum a votat domnul Costinaş, că este 

avocat de meserie!”   

  

 

  

 III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba-Iulia pe 

luna februarie. 

 

         Vasile Cornea: "Propun ca şedinţa ordinară pentru luna martie 2012 să aibă loc 

în data de  _________  2012." 

           "Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru şi o abţinere 

Bărdaş Horea Mihai." 

 

 Vasile Cornea: „Alte discuţii dacă mai sunt? Dacă nu mai sunt şi alte discuţii  

declar şedinţa închisă.”  

 

  Alba Iulia, 6 februarie 2012 

 

 

 

   PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                     SECRETAR 

                         Consilier                                                           Marcel Jeler 

                     Vasile Cornea 

  


